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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Folytatódik a Magyar Falu Program?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Hazánknak  nem  csak  történelmi  sajátossága,  arculatát  befolyásoló  különlegessége,  hanem  az
országot  gazdaságilag,  illetve kulturálisan is  meghatározó tényezője a magyar  vidék.  Vidékinek
lenni gondolkodásban, életmódban, életstílusban is más, mint a nagyvárosi lét. Meggyőződésem,
hogy  nem  beszélhetünk  Magyarországról  anélkül,  hogy  a  falvak  és  avárosok,  a  vidék  és  az
urbanizált régiók egymástól függő és elválaszthatatlan kettősére gondolnánk. Magyarán szólva nem
létezhetnek városok és nincs Magyarország sem vidék nélkül.
A kormány nagyon helyesen felismerte ezt a tényt, ezért indította útjára a Magyar Falu programot a
magyar  vidék  megőrzése,  és  fejlődésének  elősegítése  érdekében.  2019-től  rengeteg  vidéki
önkormányzati  ingatlan  újulhatott  meg  nem  csupán  esztétikai,  hanem  az  energiahatékonysági
szempontokra  is  figyelemmel.  Orvosi  rendelők,  óvodák  és  iskolák,  falusi  kisboltok  kerültek
korszerűsítésre,  járdák,  utak  és  hidak  is  felújításra  kerültek,  illetve  temetők  infrastruktúrája  is
megújulhatott  a  Programnak  köszönhetően.  Az  egyházi  közösségi  terek  fejlesztése,
eszközbeszerzése, a közösségszervező bértámogatása a legtöbb esetben szóba sem kerülhetett volna
a Magyar Falu Program nélkül.
Fontos megjegyezni, hogy nem csak ingatlanok és eszközök beszerzéséről, korszerűsítéséről szól a
Program,  hanem a  környezettudatosság,  a  felelős  állattartás  népszerűsítése,  valamint  a  civil  és
egyházi  közösségek  megerősítése  is  jelentős  célkitűzése  a  Programnak.  A  Programáltal
egyértelműen  élhetőbb  lett  számos  kistelepülés,  ahová  fiatalok,  kisgyermekesek,  családosok  és
idősek is szívesen költöznek.
Személyes tapasztalatom Somogy Megye 02. számú választókerületéből, hogy 77 településünk 
közül 75 részesült támogatásban, amelyek jellemzően 5000 alatti lélekszám alatti kistelepülések. Az



 
elmúlt 3 évben közel 10 milliárd forinthoz jutott hozzá a térség a Magyar Falu Programmal.
 
 
Tisztelt Miniszter Úr!
 
Úgy tartja a mondás, hogy a győztes csapaton nem szabad változtatni, azaz, ha birtokunkban a siker
receptje, a munkát annak alapján érdemes tovább folytatni.
A Magyar Falu Program egy rendkívül sikeres kezdeményezés, így megítélésem szerint a magyar
vidék felvirágzásához elengedhetetlen a folytatás.
Tisztában vagyok vele, hogy külsőtényezők, a pandémia, valamint a szomszédunkban zajló háború
olyan gazdasági folyamatokat indított el, amely az európai országoktól, így hazánktól is nagyobb
költségvetési fegyelmet kíván, így emiatt teszem fel a kérdést:
 
-         Folytatódik a Magyar Falu Program?

Várom Miniszter Úr megtisztelő válaszát!
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